
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس:
عزم جدی در رفع مشکلات رفاهی کارکنان

نشســت صمیمــی احمدعلــی 
مدیریت  سازمان  رئیس  افکاری، 
و برنامه ریــزی اســتان فارس با 
کارشناســان معاونــت توســعه 
و  انســانی  و ســرمایه  مدیریت 
مدیریت  کارشناســان  همچنین 
آموزش و پژوهش این ســازمان 

برگزار شد.
در ابتدای این نشســت سیدرضا 

موســوی، محسنی سرپرست معاونت توســعه مدیریت و سرمایه انسانی 
و رضا جوانبخت مدیر آموزش و پژوهش گزارشــی کوتاه از فعالیت های 

مرتبط با حوزه کاری خود را ارائه دادند.
در ادامه این نشســت، کارشناســان به بیــان پیشــنهادات، انتقادات و 

راهکارهایی در راستای بهبود وضعیت کاری پرداختند.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس نیز در این نشست، از 
عزم و اراده جدی در خصوص رفع مسائل و مشکلات رفاهی کارکنان در 
قالب پویا نمودن شرکت های تعاونی زیر مجموعه از جمله شرکت تعاونی 

مصرف کارکنان خبر داد.

مدیران روی خط شهر:
پاسخگویی چهار مدیر شهرداری شیراز  از طریق 

سامانه ۱۳۷

ســه مدیر شــهرداری 
شــیراز شــامل یــک 
دو  و  منطقه  شــهردار 
در  ســازمان  رئیــس 
پاسخگوی  جاری  هفته 
شــهروندان از طریــق 

سامانه ۱۳۷ هستند.
شــهرداری  مدیــران 
هــر ماه طبــق جدول 
زمان بنــدی در قالــب 
طرح »روی خط شهر« 

به صورت مســتقیم و بدون واسطه پاســخگوی درخواست ها و شکایات 
شهروندان هستند.

ســید محمدجواد افضلی، شــهردار منطقه ۹- سه شــنبه ۱۷ خردادماه، 
مهدی بابایی، رئیس ســازمان ســاماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشــاورزی- چهارشنبه ۱۸ خردادماه و روح ا... خوشبخت، رئیس سازمان 
مدیریت پســماند شــهرداری شــیراز- پنج شــنبه ۱۹ خردادماه جاری 

پاسخگوی مستقیم شهروندان از طریق سامانه ۱۳۷ هستند.
شــهروندان گرامی همچنین می توانند مســائل و درخواست های خود را 
در میان بگذارند تا مدیران مربوطه شــنونده و پاسخگوی درخواست ها و 

مشکلات شهروندان باشند.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری شیرازخبر داد:

پاکسازی بوستان آزادی توسط ورزشکاران و 
دوستداران محیط زیست

روح ا... مظفری، رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای ســبز شــهری 
شــهرداری شیراز، از انجام برنامه های ســازمان در راستای تغییر نگرش 
شــهروندان به محیط زیست و فضای ســبز خبر داد و اظهار کرد: فضای 
سبز و محیط زیست تنها برای استفاده امروز نیست، بلکه ما وظیفه داریم 

این محیط را سالم، تمیز و پاکیزه تحویل نسل های آینده دهیم.
رئیــس ســازمان، با اعــلام اینکه برنامه زیســت محیطی پاکســازی و 
آبیاری فضای ســبز بوســتان آزادی، دوشــنبه ۱6 خــرداد ماه ۱40۱ 
توســط ورزشکاران و دوستداران محیط زیســت با هدف توجه بیشتر و 
تغییر نگرش  شــهروندان به درختان و محیط زیست برگزار شد، افزود: 
امیدواریم در آینده ای نزدیک شــاهد همگانی شدن این حرکت درتمامی  

بوستان های شهر شیراز باشیم.
لازم به ذکر اســت شرکت کنندگان در این برنامه با جمع آوری زباله ها به 
خصوص زباله های نایلونی و تفکیک زباله های خشک و تر چهره بوستان 
آزادی را از آلودگی ها زدودند و در بخش دیگر ابن برنامه در آبیاری فضای 

سبز به پارکبانان کمک نمودند.

 هوشمند سازی یارانه آرد با تجهیز
 نانوایی ها ی فارس 

مهــدی جمالی، مدیــر کل غله و خدمــات بازرگانی اســتان فارس از 
نصب 5۱0 دســتگاه کارت خوان در نانوایی ها ی این اســتان خبر داد و 
گفت: طرح هوشمندســازی یارانه آرد در استان فارس به عنوان یکی از 

استان های پیشرو در کشور اجرا می شود.
وی اظهار کرد: طرح مذکور به صورت آزمایشی پس از استان های قزوین 
و زنجان و همزمان با خراســان شــمالی به  منظــور توزیع عادلانه آرد و 

کوتاه کردن دست دلالان و قاچاقچیان در فارس اجرا می شود. 
وی با تأکید بر اینکه تدابیر لازم برای جلوگیری از ســوء اســتفاده ها ی 
احتمالی طرح اندیشــده شده اســت، تصریح کرد: نرم افزار موجود تمام 
فراینــد خرید آرد تا فروش نان را کنترل می کند، بنابراین احتمال تخلف 

بسیار کاهش پیدا کرده است.
 بــه گفتــه جمالی در طرح فــروش نان از طریق دســتگاه کارت خوان 
هوشــمند سقف اعتبار خرید نان برای هر نفر لحاظ می شود و در صورتی 
که در زمان خرید از کارت ها ی تکراری اســتفاده شــود، علاوه بر اینکه 
سیســتم هوشمند به کاربر و کاربران سیســتم هشدار می دهد، از اعتبار 
کارت نیز کســر می شود. جمالی ابراز کرد: استفاده از کارت تکراری برای 
فروش نان بیشــتر و بهره مندی از یارانه بیشــتر تقریباً منتفی است، کما 
اینکه با توجه به وصل بودن به حســاب ســپید سپه )حساب خرید آرد( 

فروش نان باید متناسب با خرید آرد باشد.
مدیــر کل غله و خدمات بازرگانی اســتان فارس با بیان اینکه در صورت 
فروش نان بیشــتر از میزان آرد خریداری شــده توســط نانوا سامانه به 
کاربران ناظر هشــدار می دهد، افزود: اکثر نانواهای اســتان انسان هایی 
زحمت کش، شــریف و پاک دست هستند و در شرایط سخت نسبت به 

طبخ و عرضه نان در کمال سلامت اقدام کرده اند.
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گزارش خبری- لیلا غضنفری

اردیبهشــت ماه امسال بود 
کــه دولت بعــد از اجرای 
هدفمندی عادلانه یارانه ها 
براســاس دهک بندی اقــدام به واریز یارانه نقدی به حســاب 
سرپرست خانوار کرد.  اقدامی که  به دلیل تغییر نحوه پرداخت 
ارز ترجیحی به کالا های اساســی تصمیم گیری شــد تا یارانه 
پرداختی از واردکننده به مصرف کننده برســد. بنابراین، مبلغ 
یارانه پرداختی افزایش پیــدا کرد. بطوری که دهک ها ی 5 تا 
۷ نفــری ۳00 هزار تومان را برای یک ماه دریافت کردند. این 
روزها زمزمه اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی بر ســر زبان ها 
افتاده است و دولت قصد دارد یارانه چهار کالای اساسی یعنی 
مرغ و تخم مرغ و شیر و روغن را به  صورت کالابرگ الکترونیکی 
به دست مردم برساند، یعنی مابه التفاوتی را که قیمت قبل این 
کالاها پس از حذف ارز 4200تومانی با قیمت جدید آن ها پیدا 
می کنند به  صورت یارانــه در قالب طرح کالابرگ الکترونیک 
به مصرف کننده نهایی پرداخت کنــد. اجرای این طرح نوعی 
جایگزین برای یارانه نقدی اســت در صورتــی که در اجرا با 
چالش های جدی روبه رو اســت. جعفر قــادری، نماینده مردم 
شــیراز و زرقان در مجلس و عضو کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلس در گفتگو با خبرنگار سبحان درباره آینده تبدیل یارانه 
نقدی به کالا برگ می گوید یکی از موضوع ها ی که مجلس در 
زمان برســی بودجه به آن اشاره داشت کالا کارت بود. قادری 
ادامه داد: کالا کارت، امکان خرید طیف وســیعی از کالاهای 
یارانه ای فراهم می کند و از سوی دیگر دیگر با کالا کارت دیگر 

نیاز به تهیه کالا برگ نیست. 
 او بــا اظهار امیدواری برای رفتن ســریعتر  دولت به ســمت 

کالا کارت تصریح کــرد: پرداخت یارانه بصورت نقدی موجب 
تورم می شــود که محل تأمین آن نیز موجب استقراض دولت 
در نتیجه کســری منابع مالی می شــود. قادری با بیان اینکه 
پرداخت نقدی فی النفسه بد نیست عنوان کرد: در بودجه زمان 
مشخصی را برای تبدیل یارانه نقدی به کالا برگ و کالا کارت 
مشخص نشده اســت، زمان اجرای این موضوع نیازمند فراهم 

نمودن مقدمات از سوی دولت است. 
تحقق اهداف اقتصادی 

 عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی درباره 
تحقق اهداف اقتصادی دولت درباره ســاختار لازم برای تحقق 
اهداف اقتصادی تصریح کرد: دولت باید زمینه ســاز مقررارت 
کسب و کار و تولید باشــد و آن را بصورت جدی دنبال کند، 
موانع را بردارد و بتواند در حوزه ها ی مختلف استفاده درست و 
منطقی از منابع را فراهم کند تا هزینه ها ی تولید کاهش پیدا 
کند و به ســمت خرید تضمینی کالاها پیش برود. در زمینه 
تولید گوشــت ظرفیت ها یی داریم کــه از محل پروش ماهی 
جبران شــود. او عنوان کرد: یک بخش عمــده از محل یارانه 
در بودجه پیش بینی شده است و دولت اگر داده ها ی اطلاعاتی 
یارانه بگیران را بروزررســانی کند می توانــد توان پرداخت را 

حفظ نماید. اما اینکه پرداخت نقدی یارانه ها تا چه زمانی ادامه 
دارد؟پرداخت نقدی یارانه همچنان انجام می شود و در ماه های 
آتی اگر موضوع کالابرگ به هر دلیلی پیاده ســازی نشود، این 
روش پرداخت نقدی ادامه خواهد داشــت. موضوعی است که 
بایــد منتظر ماند که دولت چه تصمیــم را در پیش می گیرد  
طبق آخرین گفته ها ی معاون وزیر اقتصاد اگر قرار به پرداخت 
کالابرگ باشــد، یارانه ها در قالب اعتبــار خرید به کارت های 
افراد پرداخت می شــود که بر اســاس آن مردم می توانند در 
سوپرمارکت ها، فروشگاه ها و مغازه ها از آن اعتبار خرید استفاده 
کنند. در پرداخت نقدی فرد می تواند یارانه را برای هر مصرفی 
از جمله ســینما و پارک انجام دهد، اما حاکمیت اعتقاد دارد 
تا افراد بتوانند با این منابع مایحتاج ســفره خودشان را تأمین 

کنند و به همین جهت از کالابرگ استفاده می کند.
به گفته او، آنچه دولت در قانون بودجه توســط مجلس مکلف 
به انجام شده، پرداخت یارانه ها از طریق کالابرگ الکترونیکی 
است. انجام این کار مستلزم زیرساخت های لازم در کل کشور 
بوده و عملًا  انجام فوری آن میســر نبــود، در نتیجه تصمیم 
گرفته شــد طی دو ماه نخست ســال، پرداخت نقدی صورت 
بگیرد و به  محض اینکه زیرســاخت های لازم آماده شد و سایر 

ملاحظاتی که می تواند موردتوجه قــرار گیرد، تصمیم درباره 
تداوم این شیوه یا اختصاص کالابرگ الکترونیکی اتخاذ خواهد 
شد. سبحانیان گفت: هیچ تغییری در مبلغ و افرادی که یارانه 
دریافــت می کنند اتفاق نخواهد افتــاد. همان افرادی که تا به 
امروز یارانه دریافت کرده اند و کســانی که بر اساس تقاضا، به 
فهرست یارانه بگیران اضافه می شوند، مشمول دریافت کالابرگ 
خواهند شد. عزم دولت این است که کمترین تفاوت و تغییری 
در شیوه خرید مردم اتفاق بیفتد و رضایت خاطر مردم از این 
جهت فراهم شــود. همچنین تا بــه امروز هیچ بحثی در هیچ 

محفلی درباره تغییر یارانه بنزین مطرح نشده است.
او افزود: دولت باید ضوابط و معیارهای پرداخت یارانه به افراد 
را مشخص کرده و با کنترل دقیق اطلاعات خانواده ها  اگر حقی 
از خانوار ها  ضایع شده آن را جبران کند. اگر چه عدد پرداختی 
یارانه در هر ماه با این تورم موجود عدد قابل توجهی نیســت 
ولــی تبعیض و تفاوت معیارهای دوگانــه در حذف افراد برای 

مردم قابل تحمل نیست.

سید احســان اصنافی، شهردار شیراز در جلسه 
بررســی وضعیت بناهــای دارای نقص ایمنی 
در شــیراز که با حضــور دادســتان عمومی و 
انقلاب مرکز اســتان فارس، معاون دادســتان، 
عضو شــورای اسلامی شــهر و مدیران شهری 
شیراز برگزار شــد، بیان کرد: در حوزه نظارت 
بر ساخت وســاز شــهری متولیانــی از جمله؛ 
مســکن و شهرسازی، دفتر فنی و سازمان نظام 
مهندســی به ویژه در ساخت وســازهای دولتی 

ورود می کنند. 
وی تطبیق کیفیت ســاختمان هایی که ساخته 
می شود با اســتاندارد بهره برداری و ایمنی را از 
الزامــات قانونی ذکر و عنوان کرد: شــهرداری 
براســاس ضوابط موجود، ســازه و تأسیســات 
ساختمانی که قرار اســت ساخته شود را مورد 
بررســی قرار می دهد و با ارائه مســتندات فنی 
ســاخت و ســاز زیر نظر مهنــدس ناظر آغاز 
می شود؛ ســازمان نظام مهندســی و مسکن و 
شهرسازی و همچنین شهرداری به عنوان ناظر 

عالی در این باره ورود می کنند.
شــهردار شــیراز در بخش دیگری از ســخنان 
خــود تصریح کــرد: در شــهر شــاهد وجود 
ســاختمان  ها و پروژه های بزرگ هستیم که به 
 بهره برداری رسیده اند اما طی سال های متوالی 
 بــه آنهــا تذکراتی داده شــده که بــه نتیجه

نرسیده است.
اصنافی معتقد اســت که این مهــم به ضعفی 

برمی گــردد کــه در قانون نظــام صنفی وجود 
دارد که اجازه داده شــده تــا پروانه صنفی را 
 براســاس پروانه ساختمانی صادر  کنند نه پایان 

کار ساختمانی.
وی به پروژه هــای قدیمی نیز اشــاره کرد که 
بعضــی از آن ها در حال بهره بــرداری و برخی 
هم از قدمت زیــادی برخوردارند و عنوان کرد: 
این قبیل ساختمان ها هم با معضل استاندارد و 

سیستم ایمنی آتش نشانی مواجه هستند.
شــهردار شــیراز اظهار کرد: با تلاش سازمان 
آتش نشانی شــهرداری شیراز ساختمان های در 
حال بهره برداری شناسایی شده و نواقص ایمنی 

را هم به آنها اعلام کرده اند اما در تعدادی از آنها 
همکاری مطلوبی صورت نگرفته است.

اصنافی اعلام کرد: طی مکاتبه ای به شهرداران 
ســاختمان هایی  گــزارش  خواســتار  مناطق، 
 کــه فاقد پایان کار هســتند یــا قدمت زیادی 

دارند، شده ایم.
روند  در  تجدیدنظر  و  بازبینی  ضرورت 

کمیسیون ماده ۱۰۰
در ادامه این جلســه ســید مصطفی بحرینی، 
دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس با اشاره 
به وضعیت رســیدگی کمیســیون ماده ۱00 
شهرداری و ایراد و اشــکالاتی که در آن وجود 

دارد، گفت: لازم است تجدیدنظرهایی در زمینه 
رســیدگی و اتخاذ تصمیم آن اعمال شود و از 
نگاه دریافت جریمه به ســمت استاندارد سازی 
ســاختمان ها پیش رود و احــکام معطل مانده 
به ویژه نســبت به موارد قلــع و قمع و اعاده به 

وضعیت سابق در دستور کار ویژه قرار گیرد. 
جلســه  ایــن  برگــزاری  کــرد:  اظهــار  وی 
 حاکــی از اهتمــام متولیــان امــر نســبت به 

اصلاح امور است.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز فارس ضمن 
گرامیداشــت یاد و خاطره جان باختگان حادثه 
متروپل، تصریح کرد: بروز چنین حوادثی به نوع 
عملکــرد ما بر می گردد که باید تعارفات را کنار 
بگذاریم و برای حفظ سلامتی و جان شهروندان 

تلاش های جدی تر و مؤثری انجام شود.
بحرینــی ادامــه داد: اگــر نگاهــی اجمالی به 
وضعیت شــهر و شهرسازی در کشــور داشته 
باشــیم، متوجــه خواهیم شــد که متأســفانه 
نظارت دقیقی در امور ساخت وســازها نیست و 
 البتــه این موضوع منحصر به شــیراز هم نبوده 
و مبتلابــه اغلــب مناطق کشــور و بــه ویژه 

کلانشهرها است.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس با اشاره 
به وضعیت ســاختمان های در حــال احداث و 
ساختمان هایی که در حال بهره برداری هستند 
و از قدمت طولانی برخوردارند، عنوان کرد: لازم 
ناایمن در کوتاه ترین  است کلیه ساختمان های 

زمان ممکن شناســایی و نسبت به رفع خطر و 
استاندارد و ایمن سازی آنها اقدامات لازم انجام 

و مراتب به دادستانی اعلام شود. 
بحرینــی گفت: دادگســتری اســتان آمادگی 
حمایــت و همراهــی جهــت رفــع نواقص و 
ایرادات و دفع مخاطرات  ســاختمان ها را دارد 
و لازم است در اســرع وقت کمیته کارشناسی 
مرکب از دســتگاه های متولــی، ناظر و مرتبط 
و بــا حضــور نماینده دادســتان مســائل را از 
 جهــات مختلف فنی و شهرســازی،  حقوقی و 
استاندارد سازی بررسی و نتیجه در جلسه آتی 

مطرح شود. 
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز فارس تصریح 
کرد: طی سال های گذشــته متأسفانه ناشی از 
اهمال و بی توجهی اقدام به فروش منابع شــهر 
بــه ویژه در حــوزه باغات و احــداث و تکمیل 
ساختمان ها شده اســت و باید نسبت به تغییر 
رویکرد با حفــظ و مراقبت از امکانات موجود و 
اصلاح امور درآمدی، هزینه و ارائه خدمات گام 

مؤثر برداشته شود.
بحرینی تأکید کرد: امیدوار اســت مســئولین 
امر با اراده قوی، انجام هماهنگی با دســتگاه ها 
و نهادهــای مرتبــط و تصمیم گیری صحیح به 
وظایف و تکالیف قانونی اهتمام داشــته باشند 
و دســتگاه های ناظر نیز با رصد مستمر و مؤثر 
اقدامــات، مراتب ترک فعل یــا اقدامات مغایر 

قانون را به دادستان گزارش نمایند.

پرداخت نقدی یارانه ها تا چه زمانی ادامه دارد؟
 نماینده مردم شیراز در مجلس در پاسخ به سبحان:

دولت به سمت کالا کارت برود 

شهردار شیراز مطرح کرد:

لزوم رفع نقایص قوانین ساخت و ساز

تابلوهایــی که خبر از افزایــش حداقل 60 
درصــدی در بخش اجاره بهــا و رهن منزل 
دارنــد هــوش از ســر مســتأجرانی که به 
مشــاوران املاک مراجعه می کنند می پراند. 
تابلوهایی که بعضاً در برخی از مناطق شهر 
شــیراز افزایش ۱00 تــا 200 درصدی را 
نشــان می دهد آنهم در آغاز فصل جابجایی 
مستأجران در کلان شهری که جز شهرهای 

گران در زمینه رهن و اجاره است.
 طی چند روز گذشــته نمایند گان مجلس 
بــه منظور کنترل و ســاماند هی اجاره بهای 
املاک مســکونی طرح د و فوریتی را مصوب 
کرد ند  که براساس آن مؤجرانی که از قانون 
پیروی کنند  تسهیلات مسکن با بازپرد اخت 

آسان تر د ریافت می کنند.
اما در تاریخ 2۹ ارویبهشت ماه آخرین ستاد 
تنظیم بازار با بررسی بسته سیاستی وزارت 
راه و شهرســازی در حوزه مســکن، سقف 
افزایش اجاره بها در تهران و شهرستان ها  را 

تعیین کرد.
در این جلســه که به ریاســت معاون اول 
رئیس جمهور برگزار شــد، ســقف افزایش 
اجاره بهای مسکن نسبت به اجاره بهای سال 
۱400، در کلانشهرهای بالای یک میلیون 
نفر جمعیت 20 درصد و ســایر شهرها ۱5 

درصد به تصویب رسید.
بر اســاس ایــن مصوبه، ســازمان تعزیرات 
حکومتی مکلف شــد تا با مشاوران املاک 
متخلف که این ســقف افزایــش را رعایت 

نکنند، برخورد نماید.
اما شــهرام نامدار، رئیــس اتحادیه املاک 
شهرســتان شــیراز در گفتگو بــا خبرنگار 
سبحان درباره عدم رعایت بنگاه ها ی املاک 
و نظــارت بر این اجرای این مصوبه مبنی بر 
عدم افزایش نــرخ اجاره بها تا 20 درصد در 
بنگاه ها  و در زمان عقد قرارداد بین مالک و 
مستأجر می گوید قیمت گذاری رهن و اجاره 
توسط مشاورین املاک  انجام نمی شود و تنها 
 یک مشاوره و پیشــنهاد برای قیمت گذاری  

صورت  می    گیرد.
 نامداری بــا بیان اینکه متأســفانه تعیین 
نــرخ رهــن و اجاره بها براســاس نیاز مالی 
مالک قیمت گذاری می شود تصریح  می    کند 

مالک ها  با افزایش نرخ اجاره بها به دنبال رفع 
نیازهای مالی خود هستند. 

 رئیس اتحادیه املاک شــهر شیراز از عدم 
ارسال مصوبه مذکور به اتحادیه سخن گفت 
و ادامه داد: حتی با وجود اجرای این مصوبه 
و تعیین قیمت ها  از سوی مالک ها  باید گفت 
مشاوران قدرت اجرایی این مصوبه را ندارند 
چرا که  برخی از مالکان در شــهر شیراز و 
سایر کلان شهرها با نرخ گذاری ملک خود 
در ســایت ها ی آگهی فضای مجازی مانند 
دیوار، طی تماس مســتأجران قراردادها را 
دریک برگ سفید A4  منعقد  می    کنند و در 
این میان مشاوره املاک هیچ نقشی ندارند.

  به باور نامــدار در صورتی که قراردادهای 
رهن و اجاره در بنگاه ها ی رســمی مشاوران 
امــلاک تنظیــم و امضــا گــردد و تمــام 
 ارگان هــا ایــن قراردادها را قبول داشــتند
 ایــن  مصوبات  می    تواند بــازار اجاره بها را 
کنترل نماید. رئیس اتحادیه مشــاور املاک 
شــهر شــیراز با بیان اینکه مصوبه دولت و 
تعیین یک نرخ مشخص برای اجاره به بسیار 
خوب اســت  می    گوید در مسیر اجرای این 
مصوبه خوب باید مشکلاتی که  می    تواند اجرا 
را دچار مشکل نماید برطرف شود. او معتقد 
اســت  این مصوبه برای برخی از مالکان که 
طی سه ســال اخیر به دلیل بیماری کرونا 
نــرخ اجاره بها را افزایش ندادند کم توجهی 

شده است. 
 نامــدار بار دیگر بر این موضوع که تا زمانی 
که نــرخ گذاری بوســیله مــلاک صورت 
 می    گیــرد تصریح  می    کند در صــورت الزاماً 
مالــک به تحویل  یک نســخه از قرارداد را 
به اداره مالیات می    توانیم بــازار اجاره بها را 

ساماندهی شده ببینیم. 
 رئیس اتحادیه املاک شــیراز با بیان اینکه 
حدود ۸5 درصــد از مشــاورین املاک ما 

انعقاد  خود مستأجر هســتند می    گوید اگر 
قــرار دادها در برگ کاغذ A4 با مســتأجر 
و عدم مراجعه به مشــاور املاک خود یکی 
از آســیب ها  است که عدم اجرا مصوبه را به 

همراه دارد.
پلمپ ۱2۰۰ مشــاوره املاک بدون 

پروانه 
 نامدار از پلمب حدود ۱200 مشاور املاک 
بدون مجوز در شهر شیراز برای ساماندهی 
بر بازار اجاره بهــا خبر داد و افزود: حدود 5 
هــزار و ۳00 واحد صنفی مشــاوره املاک 
دارای  پروانــه در شــهر شــیراز داریم که 
تخلفــات صنفی آنها پیگیری می شــود، اما 
مشاور املاک نماها و دلال ها که قیمت ها ی 
ملک ها  را صدرا را حاشــیه شــهر شیراز و 
حتی مالــکان برخی از مجتمــع بزرگ در 
شــیراز هیچ نظارتی بر عملکرد آنها نیست 
و تنها به دنبال منفعت شخصی هستند هر 
چند که بعضاً  برخی از این دلال ها  مشــاور 
املاک هــا ی قدیمی    هســتند کــه یک روز 
پروانه داشتند و به دلیل خرابی بازار مشاور 
املاکی ها ی خــود را تعطیل کرده و اکنون 
فعالیت  می    کنند. وی در مورد چگونگی بازار 
اجاره بها در بازار کلانشــهر شیراز و تبعیت 
از یــک الگــو را درگرو اطلاع رســانی تمام 
مصوبه ها  و بخشنامه ها ،  درج تمام قولنامه ها  
در واحد صنفی املاک  دانست و این شرایط 
در شهر شــیراز فراهم اســت که این موارد 

لحاظر گردد.
 معضلی به نام منازل مبله 

منــزل مبله  دیگر معضلی اســت که نامدار 
به آن بعنــوان عامل اجاره بهــا  می    پردازد و 
 می    گویــد معمــولاً افرادی با اجــاره ملک و 
تبدیــل آنها به منازل مبله و اجاره آنها باعث 
افزیش بی دلیل قیمت ها   می    شوند در صورتی 
که با برخورد قانونی بــا این افراد  می    توان از 
این اعمال نفوذ غیر قانونــی در بازار رهن و 

اجاره بها گرفته شود.
اجاره منازل در بافت ها ی مرکزی و فرســوده 
شهر شیراز، حاشیه ها ی شهر و شهرک صدرا 
به اتبــاع خارجی و دریافت اجــاره بصورت 
یکسال از مستأجران اتباع خود عامل دیگری 
است که بر بازار اجاره بها در شیراز اثر منفی 
گذاشته است و بعضاً ملاک برای متقاضیان با 

کمبود مواجه است.

محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس در نشســت 
تخصصی فصــل تحول؛ دانشــگاه و دولت، منطق 
حکمرانــی گفــت: کمبود آب در اســتان فارس و 
در بســیاری از اســتان ها بیداد می کند و مشکلات 

فراوانی ایجاد کرده است.
نماینده عالی دولت در فارس اظهار کرد: از زمانی که 
حضرت امام فرمودند که مبدأ تمام تحولات در کشور 
دانشگاه ها هســتند باید دانشگاه و حوزه ها در اداره 
کشور ورود می کردند اما از آن زمان تاکنون بیش از 
 40 سال می گذرد و بسیار بسیار کم به این فرمایش 

عمل شده است.
وی خطــاب به دانشــجویان گفت: اهل جســت وجو 
باشــند و مشکلات استان و  کشــور را کنکاش کنند 
و به تحقیق رشــته و کلاس هایی که درس می دهند 

اکتفا نکنند.
اســتاندار فارس در ادامه بیان  کرد: با کمبود ۱5 هزار 
مگاواتی انرژی در کل کشور مواجه هستیم که چاره ای 
هم نیست اما چگونه باید اینها را مدیریت کرد چگونه 

باید مصرف را کم کنیم و بهره وری را افزایش دهیم.
وی گفت: در زمان گذشته با کمبود گاز مواجه بودیم، 
مجبور شــدیم گاز برخی از کارخانه ها را قطع کنیم یا 
در مسائل اجتماعی مسئله بحران جمعیت وجود دارد 
و در ده ســال گذشــته 4۳ بار مقام معظم رهبری به 
بحران جمعیت و پیری جمعیتی که ۱0 ســال آینده 
با آن مواجه خواهیم بود اشــاره کردند. ایمانیه افزود: 
چرا ازدواج ها با تأخیر انجام می شود؟ چرا فرزندآوری 
کم شده اســت؟ چرا طلاق زیاد شده است؟ چرا ما با 
مســئله اعتیاد همچنان مواجه هستیم؟ باید باورمان 
شود که جز دانشگاه ها، اســاتید، هیئت های علمی و 
دانشجو یان با استعداد نمی توانند کاری کنند. ایمانیه 
عنوان کرد: بر اســاس فرمایشات مقام معظم رهبری 
بین ۱ تا ۳ از کل بودجه های کشــور باید در پژوهش 
هزینه شود اینگونه نمی شود از پژوهش ها حمایت کرد 

و ادعا کرد که ما پژوهش هــای کاربردی می خواهیم 
تا مشــکلات جامعه را با آن حل کنیم شــاید بشود با 
4 میلیــارد تومان هزار مقاله نوشــت اما این مقالاتی 
نخواهد بود که بتواند مشــکلات کشور ما را حل کند. 
وی گفت: دو خواهش از شــما دانشــگاهیان دارم که 
اکنون جســت وجو کنید که مشکلات کشور چیست 
و دوم اینکــه وقــت بگذارید با نگاه پــدری و مادری 
مشورت و تصمیم سازی برای اســتان کنید. استاندار 
فارس افزود: برای پیشــرفت اســتان خود را وارد آن 
جلسات تصمیم سازی کنید از آن طرف هم مدیران ما 
نیز از راهنمایی های شما استفاده کنند چراکه تا شما 
راه حل های میانبر را تحویلشــان ندهید با روش های 

سنتی نمی شود جامعه را اداره کرد.
وی گفــت: آن طــرف هم بخش خصوصــی، صنایع، 
معــادن، کشــاورزی، باغداری، حوزه هــای اجتماعی 
و دیگــر حوزه ها باید دو کار کنند یکی اینکه تشــنه 
شوند، اگر تشنه نشوند هم چنان احساس می کنند یک 
چیزهایی را مثلًا با زور  به آنها تحمیل شــود. ایمانیه 
در ادامه بیان کرد: از آن طرف هم باید هزینه کنند تا 
بتوانند با ارتقاء تکنولوژی و بهره وری از ســرمایه های 
اندکشــان اســتفاده بالاتری ببرند. وی گفت: ما باید 
برای مســائل دراز مدت قطعاً فکــر کنیم برای میان 

مدت و کوتاه مدت هم کار داریم.

ســید ابراهیم حســینی، عضو شورای شهر 
شــیراز اجرای سرود »ســلام فرمانده« را 
موجب ایجاد موجی از شور و نشاط و عرض 
ارادت به حضــرت ولی عصر )عج( در میان 
آحــاد مردم عنوان کرد که منجر به حرکت 

عظیم مردمی گردید. 
وی گفت: مردم با وجود تمام مشــکلات و 
گرفتاری هایــی که در ایــن مرحله از زمان 

داشــتند، شور و نشــاط از خود به نمایش 
گذاشــتند. وی گفت: در کنار این مســئله 
چندین نکته را می بایســت در نظر داشت: 
اول اینکه تجربه این ســرود نشــان گر آن 
بود که مردم از کارهــای فاخر فرهنگی به 
شدت اســتقبال و با آن همراهی می نمایند 
لــذا ضــرورت دارد که ســازمان فرهنگی 
از برنامه های  اجتماعی شــهرداری خود را 

جزئــی رویدادی آزاد نموده و برای حمایت 
از چنین محصولات فاخر و اثرگذار فرهنگی 
برنامه ریــزی نماید. دیگر آنکه باید بپذیریم 
که زیرســاخت های حضور با نشــاط مردم 
و ابراز نشــاط اجتماعی متأســفانه در شهر 

شیراز ضعیف می باشد.
 بــه عنوان مثال در بحث اجرای ســرود به 
علت امکانات ضعیفمان در شهر نتوانستیم 

سیل حضور مردم و عشق وافر مردم به اهل 
بیت)ع(خصوصاً امــام زمان)عج( را آنچنان 
که بایــد به صحنه نمایــش و دید عمومی 

بیاوریم.

استاندار فارس:

با روش های سنتی نمی توان جامعه را اداره کرد
اجاره بها در شیراز سقف زد

افزایش بیش از ۱۰۰ درصدی اجاره و عدم تعبیت از مصوبه موجود 
 رئیس اتحادیه املاک شهر شیراز عنوان کرد:

منازل مبله، عدم انعقاد قرارداد در بنگاه و سایت دیوار عامل های گرانی اجاره بها 

س :طاهره حیاتی
عک

س :طاهره حیاتی
عک

عضو شورای شهر شیراز:

زیرساخت های ابراز نشاط اجتماعی در شهر شیراز ضعیف است


